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Onderwerp: Gebruik Designerdrug 3-MMC 

 

Aan het College,  

  

Inleiding 

De ChristenUnie vraagt uw aandacht voor het gebruik van Designerdrugs, populair 

onder de naam Poes. 

 

Poes of 3-MMC lijkt op het middel 4-MMC ( Miauw Miauw ), een Designerdrug dat 

een aantal jaar geleden erg in trek was. Dat middel staat intussen op de Opiumlijst en 

is dus niet meer legaal.  

 

Dit maakt het kat- en muisspel achter de wereld van designerdrugs zichtbaar. De race 

tussen de wetgever en drugscriminelen. Want door het verwijderen van soms maar 

een molecuul verandert de samenstelling, is het een ander middel, staat het nog niet 

op de Opiumlijst en is het dus legaal. Maar is daarmee allesbehalve ongevaarlijk! 

 

3- MMC lijkt qua werking op 4-MMC maar is veel goedkoper en zelfs gewoon te 

bestellen via internet. Recepten voor deze zogenaamde designerdrugs zijn daarnaast 

openlijk vindbaar op websites of in boeken die vrij verkrijgbaar zijn. 

 

Er is sprake van een toenemend gebruik van deze designerdrugs onder jongeren. 

Met name in het Oosten van het land hebben diverse bestuurders al hun zorgen geuit 

Zichtbare  werkingen zijn: trillen, transpireren, tanden knarsen en verwijde pupillen. 

Het komt geregeld tot ziekenhuisopnames. 

 

Staatssecretaris Blokhuis is van plan om volgend jaar met een verbod op deze 

designerdrug te komen. Want zo zei hij onlangs tegen de NOS: “Zo’n designerdrug 
levert twee grote problemen op. De politie kan ten eerste niet handhaven want wat 

legaal is, dat mag. Ten tweede denken gebruikers dat het niet zo schadelijk is, het is 

immers legaal. Maar alle experts zeggen mij dat dit troep is.” 
 

Bovenstaande roept bij ChristenUnie vragen op voor het college. 

  

Vragen 

 

1) Is het college bekend met de opmars van de designerdrug 3-MMC? 

 Graag uw toelichting. 
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2) Is er binnen onze gemeente zicht op het gebruik van deze drugs? Wat is de 

stand van zaken en met welke instantie’s is hierover contact? 

      Graag uw toelichting. 

 

3) Deelt het college de zorgen van de ChristenUnie over de gevaren ( 

gezondheid en verslaving ) van 3-MMC? En dat er daarom snel moet worden 

ingezet op het voorkomen dat jongeren uit verveling of nieuwsgierigheid deze 

drugs gaan gebruiken? ( Elk pilletje dat gebruikt wordt is er een teveel. ) 

             Graag uw toelichting. 

 

4) Is het college bereid om op korte termijn de mogelijkheden die het APV artikel 

2.74 biedt om handel en andere overlast van aspecten rond 3-MMC en 

andere (designer) drugs tegen te gaan, te onderzoeken en zo mogelijk in te 

zetten? Graag uw  toelichting. 

 

5) Bent u bereid met deskundige partners ( onderwijs, zorg, politie, 

Brijderstichting, jongerenwerk etc. ) extra aandacht te besteden aan de 

jongeren in onze gemeente, mede vanuit het perspectief van de ellende en de 

gevaren die  depressie en verveling  met zich meebrengen?  

Graag uw toelichting. 

 

Conform artikel 55 RvO geeft de ondergetekende hierbij te kennen dat zij een 

schriftelijk antwoord op bovenstaande vragen verlangt binnen dertig dagen na 

dagtekening.  

 

Lid van de Gemeenteraad Heerhugowaard 

 Trijntje Johanne Visser 

Namens de fractie ChristenUnie 

 

Antwoord van het College 

 Inleiding 

 

De ChristenUnie vraagt aandacht voor het gebruik van Designerdrugs 3-MMC en heeft 

hierover de boven genoemde vragen gesteld. 

  

Antwoorden 

1. Is het college bekend met de opmars van de designerdrug 3-MMC? 

Ja, het college is via de GGD bekend met de opmars en gevaren van deze nieuwe vorm van 

drugs.  

3-MMC is een Nieuwe Psychoactieve Stof (NPS) die sinds 2019 in opkomst is. De 

problematiek rond NPS is niet nieuw. Drugsmarkten zijn dynamisch en het is een komen en 

gaan van dit soort nieuwe drugs.  

2. Is er in onze gemeente zicht op het gebruik van deze drugs? Wat is de stand van 

zaken en met welke instanties is hierover contact?  

Er zijn geen exacte lokale cijfers over het gebruik van 3-MMC beschikbaar. In de 

Gezondheidsmonitor Volwassenen en Ouderen 2020 van GGD Hollands Noorden is wel 

gevraagd naar het gebruik van: ‘Andere drugs, namelijk...’ De dataverzameling van deze 
Gezondheidsmonitor is recent afgesloten en de resultaten worden medio 2021 verwacht.   
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In de Jongvolwassenmonitor 2019 die is uitgevoerd door de GGD vanuit het programma In 

Control of Alcohol en Drugs is niet specifiek gevraagd naar het gebruik van 3-MMC, maar wel 

naar andere soorten drugs. Deze cijfers zijn niet uitgesplitst per gemeente. In 2019 gaf 7,1% 

van de jongvolwassenen (16 t/m 25 jaar) in de regio Noord-Holland Noord aan ooit 4-FA (een 

vorige populaire NPS) te hebben gebruikt. In 2017 was dat 9%. In 2019 gaf 0,7% van de 

jongvolwassenen in de regio Noord-Holland Noord aan 4-FA drugs te hebben gebruikt in de 

maand voorafgaand aan het onderzoek; dit was in 2017 0,9%. In Noord-Holland Noord is XTC 

veruit de meest gebruikte drugs. In 2019 gaf 21,1% van de jongvolwassenen aan ooit XTC te 

hebben gebruikt. In de maand voorafgaand aan het onderzoek gaf 6,7% van de 

jongvolwassenen aan XTC te hebben gebruikt. In de Jongvolwassenmonitor 2021 zal het 

gebruik van 3-MMC worden meegenomen in de vragenlijst. Deze resultaten komen 

beschikbaar direct na de zomer van 2021.  

 

De GGD geeft aan dat er buiten deze monitors om wel signalen zijn die aangeven dat het 

gebruik van deze drugs ook op kleine schaal in onze regio voorkomt, overigens wel minder 

dan in een regio als Oost-Nederland.  

 

De politie geeft aan dat zij in de gemeenten Heerhugowaard en Langedijk tot op heden 

weinig signalen hebben ontvangen over het gebruik van 3-MMC. Zij hebben deze drugs nog 

niet aangetroffen.  

 

3. Deelt het college de zorgen van de ChristenUnie-SGP over de gevaren (gezondheid 

en verslaving) van 3-MMC? En dat er daarom snel moet worden ingezet op het 

voorkómen dat jongeren uit verveling of nieuwgierigheid deze drugs gaan 

gebruiken? Dat elk pilletje dat gebruikt wordt er één teveel is? 

Het college deelt deze mening. De GGD besteedt hier in samenwerking met Brijder Jeugd 

aandacht aan via het programma In Control of Alcohol en Drugs, via preventie interventies 

zoals Helder Op School, Ouderinterventies en andere preventieprojecten.  

4. Is het college bereid om op hele korte termijn in overleg met scholen, politie, 

sportverenigingen, Brijderstichting en jongerenwerk een (extra) voorlichtingsactie 

over de risico’s van 3-MMC te starten? En hierbij ook mee te nemen hoe met name 

ouders en verzorgers het gebruik van dit soort drugs door jongeren kunnen 

herkennen?  

De GGD en Brijder raden ons af om in brede zin aandacht te geven aan NPS-en, zoals door 

middel van algemene publieksvoorlichting, nieuwsberichten etc. Voorlichten via scholen en 

sportverenigingen wordt afgeraden omdat dit niet de juiste kanalen zijn. Voorkomen moet 

worden dat veel aandacht wordt besteed aan nieuwe drugs, waardoor mogelijk ook niet-

gebruikers nieuwsgierig worden gemaakt.  

De GGD en Brijder geven aan dat deze drugs door een zeer klein percentage jeugdigen en 

volwassenen wordt gebruikt. Zij richten zich daarom op voorlichting en preventie bij 

risicogroepen zoals via Unity, Drugsinfoteam.nl en de Testservice. Indien er lokaal concrete 

signalen zijn over gebruikersgroepen, bijvoorbeeld via jongerenwerk of scholen, kan er 

afstemming gezocht worden met de preventieafdeling van Brijder Jeugd om zodoende tot 

maatwerk te komen. 

De focus bij 3-MMC ligt op het proberen te beperken van de beschikbaarheid, het voorlichten 

van risicogroepen en het adequaat doorverwijzen bij signalen. 

 

5. Is het college bereid om de mogelijkheden die de APV artikel 2:74 biedt om 

handel en overlast van aspecten rond 3-MMC (“….daarop gelijkende waar”) en 
andere (designer)drugs tegen te gaan, te onderzoeken en zo mogelijk in te zetten?  

https://gezondnhn.nl/jive?workspace_guid=98e0cf11-feb0-4327-ae30-4b6c72b7d401
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Om niet in de sfeer van de Opiumwet te treden is in artikel 2:74 van de APV (drugshandel op 

straat) de passage “onverminderd het bepaalde in de Opiumwet” opgenomen. In de 
Opiumwet wordt geen aandacht besteed aan overlast ten gevolge van drugshandel op straat. 

Artikel 2:74 is geschreven met het oog op de handhaving van de openbare orde/het 

voorkomen van overlast. In dit artikel wordt verwezen naar middelen uit lijst I en II van de 

Opiumwet, (hard- en softdrugs) en “daarop gelijkende waar”. Bij “daarop gelijkende waar” 
zou gedacht kunnen worden aan nieuwe middelen die al wel worden gebruikt, en die nog 

niet op lijst I of II voorkomen, maar waartegen wel moet worden opgetreden. 3-MMC zou 

hieronder kunnen vallen. Het is wel van belang om handhaving via deze bepaling goed te 

motiveren.  

 

De APV bevat daarnaast diverse algemene bepalingen om hinder en overlast tegen te gaan. 

Deze bepalingen zijn goed bruikbaar om hinder en overlast veroorzaakt door het gebruik van 

3-MMC (of andere (designer)drugs) tegen te gaan. Dit betreffen de volgende artikelen:  

- Artikel 2:47: hinderlijk gedrag op openbare plaatsen; 

- Artikel 2:49: verboden gedrag bij of in gebouwen; 

- Artikel 2:50: hinderlijk gedrag in voor het publiek toegankelijke ruimten; 

Deze drie bepalingen bevatten meer algemene verboden. Deze verboden gelden op 

openbare 

plaatsen, bij gebouwen en in publiek toegankelijke ruimten en deze plekken hoeven dus niet 

in een 

afzonderlijk besluit eerst te worden aangewezen: het is zonder meer verboden om daar 

hinderlijk of 

verboden gedrag te vertonen. Ook hoeft niet afzonderlijk te worden onderbouwd dat het 

hinderlijk of verboden gedrag is veroorzaakt door het gebruik van 3-MMC (of andere 

(designer)drugs). 

 

NPS-en, waaronder 3-MMC, worden met name via internet verkocht. De 3-MMC 

problematiek is door Brijder landelijk aangekaart via Verslavingskunde Nederland (VKN) en 

via het landelijke Drugs Informatie en Monitoring Systeem en staat op de agenda bij het 

Coördinatiepunt Assessment en Monitoring van nieuwe drugs (CAM). Beoordeling door het 

CAM is de eerste stap richting plaatsing op lijst I of II van de Opiumwet. Als drugs op een van 

deze lijsten is geplaatst dan is het verboden om deze drugs binnen of buiten het grondgebied 

van Nederland te brengen, te bereiden, te bewerken, te verwerken, te verkopen, af te 

leveren, te verstrekken, te vervoeren, aanwezig te hebben of te vervaardigen. Bij een vorige 

populaire NPS (4-FA) lijkt het erop dat de berichtgeving over ernstige gezondheidsincidenten 

en de plaatsing op lijst I van de Opiumwet in 2017 heeft geleid tot een daling in gebruik van 

4-FA. Het beperken van beschikbaarheid en/of het illegaal maken heeft helaas waarschijnlijk 

wel tot gevolg dat er weer uitgeweken zal worden naar andere drugs. Het betekent een 

verschuiving van gedrag en risico’s. 

Daarnaast hebben staatssecretaris Blokhuis (VWS) en minister Grapperhaus (J&V) in maart 

2020 een wetsvoorstel in consultatie gebracht. Voorgesteld wordt om een nieuwe ‘Lijst IA’ 
aan de Opiumwet toe te voegen, waarmee bepaalde risicovolle stofgroepen strafbaar 

worden gesteld. Door een stofgroep onder de Opiumwet te laten vallen, worden alle 

substanties die kunnen worden afgeleid van de chemische basisstructuur van een stof in één 

klap verboden. Zo krijgt een hele groep designerdrugs bij voorbaat geen kans, ongeacht de 

specifieke samenstelling. Uit informatie van de GGD en Brijder blijkt dat deze Lijst IA naar 

verwachting medio 2021 aan de Opiumwet zal worden toegevoegd. 

 

 

 

 


